
 

 
  
Kommunfullmäktige 
 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum:  
29 april 2024 
 

 
 
 

 

 
 

 
 
Plats och tid Intiman, Folkets Park i Tomelilla, den 29 april 2024, kl. 19.00-21.50 

 
Beslutande   Se sidan 2. 
    
    
   
Övriga närvarande  Se sidan 3. 
   
   
   
   

Utses att justera Tobias Högborg (C) Per Gustafsson (SD) 
 
Justerade paragrafer  §§ 40-60 
 
Justeringens plats  Digital justering  
och tid   
Underskrifter   
Sekreterare   
 Thomas Lindberg 
 
 
Ordförande  
 Leif Sandberg (C) §§ 40-52, 54-60                         Per-Olof Örnsved (SD) § 53 
 
Justerare  
 Tobias Högborg (C) Per Gustafsson (SD) 

ANSLAG/BEVIS 

  Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ Kommunfullmäktige 
    
Sammanträdesdatum 29 april 2024   
    
Datum då anslaget sätts upp 7 maj 2024 

 
  

Datum då anslaget tas ned  31 maj 2024   
    
Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, kommunhuset, Gustafs torg 16   
    

 
Underskrift  
 Thomas Lindberg 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum:  
29 april 2024 

 
 
 

 

 
 

Beslutande 
Per-Martin Svensson (M) §§ 40-50, 52-60 Markus Hammarström (M) §§ 40-48, 50-60 
Sander Dijkstra (M) §§ 40-49, 51, 53-55, 57-60  
Marianne Åkerblad (M)  Emil Ekstrand (M) 
Mats Andersson (M) §§ 40-54  Leif Sandberg (C) §§ 40-52, 54-60 
Ann-Marie Johansson (C)   Charlotte Rosdala (C) 
Tobias Högborg (C) §§ 40-46, 49-60  Sven Gunnarsson (C) §§ 40-51, 53-60 
Bo Herou (KD) §§ 40-49, 51-60  Sara Anheden (S) 
Anders Throbäck (S)   Ida Bornlykke (S) 
Robert Buhre (S)   Kristin Skoog (S) §§ 40-48, 52-60  
Roger Persson (S)   Inger Åbonde (S)  
Anne-Maj Råberg (S)   Ingrid Bergh (V)   
Claes Melin (MP)   Per Gustafsson (SD) §§ 40-51, 53-60 
Anna Sandegren (SD) §§ 40-50, 52-54, 56-60 
Thony Blomgren (SD) §§ 40-46, 49, 51-60 Tina Malm (SD)   
Per-Olof Örnsved (SD)  Kent Gustafsson (SD) §§ 40-46, 52-60  
Petra Blomgren (SD) §§ 40-46, 49, 51-60  Anette Lind (SD) 
Birger Hörberger (SD)   Zofia Prokopczyk (SD) 
Peter Vestlund (SD) §§ 40-49, 51-60  
 
Tjänstgörande ersättare 
Alexander Verweij Svensson (M) ersätter Ewa Carnbrand (M) §§ 40-50, 52-60 
Bertil Fredlund (M) ersätter Marie Ståhlbrand (M) §§ 40-46, 49-60 
Remco Dijkstra (M) ersätter Kenneth Strömbeck (M) §§ 40-49, 51, 53-55, 57-60 
Anette Thoresson (C) ersätter Fatlum Avdullahu (C) 
Gunvor Olsson (C) ersätter Sven Gunnarsson (C) § 52 
Gunvor Olsson (C) ersätter Tobias Högborg (C) §§ 47-48 
Gunvor Olsson (C) ersätter Leif Sandberg (C) § 53 
Anders Ahlbäck (L) ersätter Carina Persson (L) 
Carl Fredrik von Oelreich (KD) ersätter Bo Herou (KD) § 50 
Torgny Larsson (S) ersätter Peter Boström (S) 
Helén Bladh (S) ersätter Kristin Skoog (S) §§ 49-51 
Mona Nihlén (V) ersätter Linda Ekelund (V) 
Lars Lind (SD) ersätter Anders Rosengren (SD)  
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Gunvor Olsson (C) §§ 40-46, 49-51, 54-60 
Carl-Fredrik von Oelreich (KD) §§ 40-49, 51-60 
Helén Bladh (S) §§ 40-48, 52-60 
Karin Arvidsson (S)  
Axel Olsson (S) 
Solveig Falk (MP) 
Jerry Bergström (MP)  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum:  
29 april 2024 

 
 
 

 

 
 

 
Övriga närvarande 
Kommundirektör Britt-Marie McQueen 
Kanslichef Johan Linander 
Skolchef Agneta Gullstrand 
T.f. ekonomichef Mariana Vikström 
Ordförande Österlenhem AB/TIAB Magnus Nilsson (C) 
Kommunrevisor Ulla-Christina Lindberg (S)  
IT-tekniker Philip Dalitz 
Nämndsekreterare Olof Hammar 
Nämndsekreterare Sara Ek Svensson 
Kommunsekreterare Thomas Lindberg   
 
Ärenden vid dagens sammanträde med Kommunfullmäktige 
 
§ 40  Sammanträdets öppnande, upprop och val av justerare 
§ 41  Frågor 
§ 42  Informationsärenden 
§ 43   Informationsärende - Revisorernas granskning av arbetet mot 

välfärdsbedrägerier inom försörjningsstöd 
§ 44  Svar på interpellation gällande kommunens kontroll och uppföljning av 

företag 
§ 45  Årsredovisning för 2023 - Tomelilla kommun 
§ 46  Antagande av taxa för Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund 2024 
§ 47  Årsredovisning 2023 - Österlenhem AB 
§ 48  Årsredovisning 2023 - Tomelilla Industriaktiebolag (TIAB) 
§ 49  Årsredovisning 2023 – ÖKRAB 
§ 50  Årsredovisning 2023 - Österlen VA AB 
§ 51  Årsredovisning 2023 - Ystad-Österlenregionens miljöförbund 
§ 52  Årsredovisning 2023 - Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund – SÖRF 
§ 53  Årsredovisning 2023 – SYSAV 
§ 54  Årsredovisning 2023 – Kommunassurans 
§ 55  Årsredovisning 2023 - Östra Skånes Hjälpmedelsnämnd (HÖS) 
§ 56  Årsredovisning 2023 - Leader Sydöstra Skåne 
§ 57  Svar på motion – Idrottsskola 
§ 58  Svar på motion – Allmänhetens frågestund 
§ 59  Svar på motion - Utökad rätt till förskola 
§ 60  Avsägelse från Anette Lind (SD) som ersättare i familjenämnden 
_________ 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 40  

Sammanträdets öppnande, upprop och 
val av justerare 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kungörelse om sammanträdet har sänts till varje ledamot och ersättare den 19 april 
2024. 

Kungörelse med specifikation av tid och plats för kommunfullmäktiges sammanträde 
samt med specifikation av dagens ärenden har varit anslagen på kommunens 
officiella digitala anslagstavla och publicerad på kommunens hemsida sedan den 19 
april 2024. 

Ordföranden hälsar alla välkomna och förklarar sammanträdet öppnat, varefter 
sekreteraren genomför upprop. 

Val av justerare förrättas enligt sidan 1 till detta protokoll. 

_________ 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 41 Dnr KS 2024/6 

Frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lägga informationen till handlingarna. 

Kommunfullmäktige beslutar att Anders Throbäcks (S) fråga till kultur- och 
fritidsnämndens ordförande Gunvor Olsson (C) får ställas. 

Kommunfullmäktige beslutar att Sara Anhedens (S) fråga till kommunstyrelsens 
ordförande Per-Martin Svensson (M) får ställas. 

Kommunfullmäktige beslutar att Sara Anhedens (S) fråga till kultur- och 
fritidsnämndens ordförande Gunvor Olsson (C) får ställas. 

Ärendebeskrivning 
Anders Throbäck (S) har till kultur- och fritidsnämndens ordförande Gunvor 
Olsson (C) ställt en fråga med följande lydelse: 
Den 4 november 2019 beslutade kommunfullmäktige bifalla motionen om att 
Tomelilla kommun möjliggör för kommunens barn och unga att en gång om året 
prova olika idrottsaktiviteter. 

 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga till kultur- och 
fritidsnämndens ordförande: 

 

- Vid vilka tillfällen har kommunens barn och unga haft möjlighet att 
prova olika idrottsaktiviteter enligt fullmäktiges beslut? 

 

Kultur- och fritidsnämndens ordförande Gunvor Olsson (C) lämnar följande 
svar: 
Under pandemin 2020 och 2021 fanns det inte möjlighet till att anordna denna typ av 
arrangemang. Kultur och fritid kontaktade därför föreningarna i Tomelilla kommun 
under hösten 2022 för att efterfråga om de var intresserade att medverka i en 
”föreningsmässa”. Enbart två föreningar var intresserade att medverka.  Kultur och 
fritid har även vid alla föreningsträffar tagit upp frågan om att anordna 
”föreningsmässa” eller ”föreningsdag” där barn och unga kan prova olika  
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

§ 41 forts. 

idrottsaktiviteter, inget intresse har funnits. Även vid senaste föreningsträffarna i 
november 2023 ställdes frågan men Kultur och fritids har inte fått något gensvar alls. 

 
Sara Anheden (S) har till kommunstyrelsens ordförande Per-Martin Svensson 
(M) ställt en fråga med följande lydelse: 
I samband med budgetbeslutet i juni förra året beslutade kommunfullmäktige om 
följande tillägg: 

• Kommunfullmäktige beslutar ge förvaltningen i uppdrag att se över 
möjligheten att samverka med andra samhällsaktörer för att bygga ut 
möjligheten att ladda el-bilar på strategiskt viktiga platser i kommunen. 

• Kommunfullmäktige beslutar ge förvaltningen i uppdrag att undersöka 
föreningarnas framtida behov av träningsyta i inomhushallar. 

• Kommunfullmäktige beslutar ge förvaltningen i uppdrag att integrera 
personer som tillhör personkrets LSS i den verksamhet som kultur- och 
fritidsnämnden bedriver. 

• Kommunfullmäktige beslutar ge förvaltningen i uppdrag att hitta lösningar 
för de elever som åker skolskjuts och deltar i kulturskolan har samma 
möjligheter att delta som andra elever. 

Min fråga till kommunstyrelsens ordförande är därför: 

 

Finns det en tidplan för när politiken får en redovisning av ovanstående uppdrag? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Per-Martin Svensson (M) lämnar följande svar: 
Svar: Ja 20241231. 

 

Sara Anheden (S) har till kultur- och fritidsnämndens ordförande Gunvor 
Olsson (C) ställt en fråga med följande lydelse: 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 11 december bifölls motionen om 
utlåning av sport- och fritidsutrustning. I samband med kultur- och fritidsnämndens 
behandling av motionen beslutade man även att köpa in en container.  

Utifrån KF:s beslut undrar jag 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

§ 41 forts. 

- När kommer kommuninvånarna ha möjlighet att låna fritidsutrustning? 

 

Kultur- och fritidsnämndens ordförande Gunvor Olsson (C) lämnar följande 
svar: 
Kultur och fritid har den 22 april 2024 fått bygglov till containern och inväntar nu 
startbesked som tar fyra veckor. Därefter kommer platsen att tillgängliggöras och 
belysas. Kultur och fritid har påbörjat arbetet med att samla in begagnad utrustning 
och ska teckna avtal med Sysav för inlämningskärl på återvinningscentralen i 
Tomelilla. Vi har även informerat föreningarna att det finns möjlighet skänka 
utrustning som de inte längre behöver. Samarbetet med Daglig verksamhet (som ska 
sköta utlåningen) har påbörjats, där personal varit på studiebesök på Ystads 
fritidsbibliotek. Kultur och fritid har ordnat en lokal där inlämnad utrustning kan ses 
över innan utlåning. Informationen till hemsidan är påbörjad tillsammans med 
kommunikationsavdelningen. Kultur och fritid planerar att öppna upp 
fritidsbiblioteket i sommar. 

Beslutsunderlag 
Fråga angående fritidsaktiviteter, handlingsid: Ks 2024.1292. 

Fråga angående uppdrag budget, handlingsid: Ks 2024.1293. 

Fråga angående utlåning av sport- och fritidsutrustning, handlingsid: Ks 2024.1294. 

Svar på fråga angående fritidsaktiviteter, handlingsid: Ks 2024.1335. 

Svar på fråga angående uppdrag budget, handlingsid: Ks 2024.1307. 

Svar på fråga angående utlåning av sport- och fritidsutrustning, handlingsid: Ks 
2024.1336. 

 

7S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
79

6e
78

0-
b1

6b
-4

36
4-

be
00

-fb
09

bf
be

6c
3d



 

 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 42  

Informationsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Två medborgarinitiativ har inkommit mellan den 4 mars 2024 och den 16 april 2024. 

• Medborgarinitiativ - Hundrastgård med högre stängsel. 

• Medborgarinitiativ angående eldning 

 

Skolchef Agneta Gullstrand informerar om projektet Goda framtidsutsikter och 
uppger bland annat följande: 

• IOP – idéburet offentligt partnerskap tillsammans med Rädda Barnen. 

• Avtal över 5 år. 

• Fokus ligger på årskurs 5-7 med mål att få bättre måluppfyllelse och bättre 
välmående. 

• Rädda Barnen har gjort en kartläggning och tagit fram en rapport med 
tyngdpunkt på bland annat mindre förflyttning, skapande av positiv 
förväntan på eleverna, samverka med socialförvaltningen och att stötta 
vårdnadshavare. 

 

Ordförande i Österlenhem AB/Tomelilla Industri AB (TIAB) Magnus Nilsson 
informerar bland annat om följande: 

• Årsredovisning och resultat för bolagen. 

• Hållbar framtid och effektiviserad energiförbrukning. 

• Utveckling av Österlenhem AB och utmaningar. 

• Utreda om TIAB ska finnas kvar. 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

§ 42 forts. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse kanslichef Johan Linander, handlingsid: Ks 2024.1263. 

Information om inkomna motioner och interpellationer, handlingsid: Ks 2024.1264. 

Sammanställning över inkomna medborgarinitiativ, handlingsid: Ks 2024.1265. 

_________ 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 43 Dnr KS 2024/68 

Informationsärende - Revisorernas 
granskning av arbetet mot 
välfärdsbedrägerier inom 
försörjningsstöd 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Revisorerna genomförde under hösten 2023 granskning av arbetet mot 
välfärdsbedrägerier inom försörjningsstöd. Granskningen behandlades av revisorerna 
den 14 november 2023. Därefter skickades granskningsrapporten till familjenämnden 
för yttrande. Yttrande har inkommit. På dagens sammanträde informerar 
revisorernas ordförande kommunfullmäktige om granskningen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse nämndsekreterare Olof Hammar, handlingsid: Ks 2024.1280. 

Rev § 60/2023 Granskning av arbetet mot välfärdsbedrägerier inom 
försörjningsstöd, handlingsid: Ks 2024.1124 

Rapport IK ekonomsikt bistånd Tomelilla, signerat, handlingsid: Ks 2024.1125 

Missiv granskning av intern kontroll inom ekonomiskt bistånd signerat, handlingsid: 
Ks 2024.1126 

Fn § 14/2024 Svar på revisorernas granskning av intern kontroll inom ekonomiskt 
bistånd, handlingsid: Ks 2024.1127 

Tidigare behandling 
Rev § 60/2024: 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

§ 43 forts. 

Revisorerna beslutar godkänna granskningsrapport från KPMG AB och översänder 
granskningsrapporten samt missivskrivelse till familjenämnden för yttrande senast 10 
februari 2024. 

Fn § 14/2024: 
Familjenämnden beslutar svara revisionen enligt förvaltningens förslag till yttrande i 
ärendebeskrivningen. 

_________ 

 

Beslutet skickas till: 

Nämndsekreterare Olof Hammar. 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 44 Dnr KS 2024/39 

Svar på interpellation gällande 
kommunens kontroll och uppföljning av 
företag 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lägga ärendet till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade den 18 mars (§ 37/2024) att Ida Bornlykkes (S) 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande Per-Martin Svensson (M) fick ställas. 

 

Ida Bornlykke (S) har lämnat en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande Per-Martin Svensson (M) med följande lydelse: 
Att arbetskriminaliteten är utbredd i Sverige, kan inte vara okänt för någon. Men hur 
utbredd den verkligen är, chockar de flesta. Byggbranschen är en av de branscher 
som ofta lyfts fram som en riskbransch. Men byggbranschen är inte ensam. Fler 
riskområden man ser är restaurang-, transport-, kroppsvårds- och städ-branschen, 
samt vård, omsorg och sociala tjänster (framför allt personlig assistans), jord- och 
skogsbruk, bilvård och avfallshantering. 

Tomelilla kommun upphandlar tjänster inom flera av dessa områden. 

21 februari 2023 överlämnade Delegationen mot arbetslivskriminalitet ett 
delbetänkande (SOU 2023:8 Arbetslivskriminalitet – arbete i Sverige, en bedömning 
av omfattningen, lärdomar från Danmark och Finland.) 

Bilden som målas upp i detta betänkande är en skrämmande läsning om hur 
människor utnyttjas i vårt moderna samhälle. Problematiken kring 
arbetslivskriminalitet stannar dock inte vid mänskligt lidande. Två andra punkter som 
belyses i betänkandet är skatter och avgifter, samt otillåtet utnyttjande av 
välfärdssystem. 

Betänkandet fastslår att vid sidan av myndigheterna och arbetsmarknadens parter är 
kommunerna viktiga aktörer när det gäller att bekämpa arbetslivskriminalitet, vilket 
borde vara en självklarhet. 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

§ 44 forts. 

Genom gjorda analyser, ser man att individer som löper störst risk för att utnyttjas på 
svensk arbetsmarknad ingår i följande grupper: 

- Asylsökande och deras anhöriga 

- Personer med beviljat uppehålls- och arbetstillstånd 

- Gäststuderande och deras anhöriga 

- Personer med beviljat uppehållstillstånd som är varaktigt bosatta i 
annat EU-land och deras anhöriga. 

Det analyserade urvalet omfattar ungefär 245 000 personer, och gemensamt för dom 
alla är att de har en relativt svag ställning på arbetsmarknaden. 

Samhället drabbas hårt av arbetslivskriminaliteten. Bara när det gäller skatter gör 
delegationen en beräkning på att löneinkomsterna som inte deklarerades uppgår till 
mellan 81 och 94 miljarder kronor. Det innebär ett skattebortfall på 26 miljarder. 
Man gör även bedömningen att denna siffra är lågt beräknad, då mörkertalet är 
gigantiskt. 

Av de felaktiga utbetalningar som skedde i de olika välfärdssystemen under 2021 
bedömer delegationen att mellan 367 och 1 424 miljoner kr kunde kopplas till 
arbetslivskriminalitet. Även här bedöms mörkertalet vara stort. 

Med anledning av detta undrar jag: 
- På vilket sätt arbetar Tomelilla kommun med att minimera riskerna för 

arbetslivskriminalitet inom vårt ansvarsområde? 

- Vilka rutiner har vi för att kontrollera företag innan vi tecknar avtal, 
eller anlitar ett företag?  

- Vilka rutiner har Tomelilla kommun för att kontinuerligt följa upp 
företag vi har avtal med, eller som utför tjänster inom kommunens 
ansvarsområde? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Per-Martin Svensson (M) lämnar följande svar: 
Först av allt vill jag tacka för interpellationen. Det är givetvis viktigt för kommun att 
vara noga både med vilka företag vi tecknar avtal med och hur vi följer upp befintliga 
avtal. Tomelilla kommun har nyligen tecknat avtal om upphandlingssamverkan med 
Ystads kommuns inköps- och upphandlingsfunktion för att öka kapaciteten och 
kompetensen gällande såväl upphandlingar som avtalsuppföljning.   
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§ 44 forts. 
Upphandlingen 
När vi upphandlar finns det krav som vi är lagstadgade att ställa och det är krav 
kopplat till registreringar i bolagsregister och hos Skatteverket samt på att 
anbudsgivaren betalar in sina skatter och avgifter. Därutöver ställer vi ofta allmänna 
sociala krav samt krav på att underentreprenörer ska uppfylla samtliga krav som den 
som lämnat anbudet. Samt så klart krav kopplat till kreditvärdighet.  

Vi brukar även be anbudsgivare att redogöra för hur de avser att bemanna och utföra 
uppdrag.  Rent generellt kan man nog säga att risken för att felet uppstår i urvalet av 
företag är relativt lågt.  

Det förekommer att vi får anbudspriser som är låga och ibland så låga att företaget 
inte kan få ihop kalkylen. I de fallen har vi en viss möjlighet att ifrågasätta anbuden 
som onormalt låga. Men det finns en mycket generös praxis som gör att 
anbudsgivaren inte behöver anstränga sig särskilt mycket för att vi inte ska kunna 
förkasta anbudet. I det fallet att det finns flera anbud som är väldigt låga är de heller 
inte onormala i lagens mening.  

 

Avtalsförvaltningen 

Ett avtal ägs alltid av en avtalsägare och denna har ansvar för att förvalta och följa 
upp avtalet. Här har Tomelilla kommun en hel del att utveckla och förbättra. I det 
klassiska upphandlingsuppdraget har inte avtalsförvaltningen varit en del i processen, 
men med det bredare inköpsuppdrag som Tomelilla och Ystads kommun har avtalat 
om, så ingår avtalsförvaltningen som en central del av inköpsprocessen.  

För närvarande pågår också ett arbete för att ta fram styrdokument för 
avtalsförvaltning som ska gälla för båda kommunerna, bland annat en samlad strategi 
mot otillbörligt gynnande, korruption med mera. 

Avtalsägarna ska följa upp kvaliteten på de levererade tjänsterna kontinuerligt. Det 
som kan utvecklas är kontrollen så att företagen uppfyller de krav som ställts i 
samband med avtalstecknandet under hela avtalsperioden. Planeringen av 
avtalsförvaltningen sker framåt i Stratsys, det vill säga samma system som används 
för att följa upp verksamhetsmål. Det ger bättre förutsättningar för att skapa ett mer 
uttalad avtalsägande och roller kopplat till avtalsförvaltningen. Så sent som i slutet av 
mars hölls en utbildning för alla avtalsägare. 

 

Övrigt 
 

14S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
79

6e
78

0-
b1

6b
-4

36
4-

be
00

-fb
09

bf
be

6c
3d



 

 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

§ 44 forts. 

Det man också kan nämna är att SOU 2023:43 En samordnad registerkontroll för 
upphandlande myndigheter och enheter föreslår att Bolagsverket ska ges ett utökat 
uppdrag att sammanföra uppgifter. Det finns en praktisk svårighet i att kontrollera 
anbudsgivare utifrån exempelvis brottslighet med mera. Det är en fråga som måste 
lösas nationellt och det är efter många år nu äntligen på väg.  

I många fall är den enskilda kommunen ganska maktlös och det krävs nationella 
krafttag. Vi saknar också kompetens på många områden och ska dessutom inte ha 
det, utan kontrolluppdraget ligger på någon av våra verk och myndigheter. Det finns 
alltså en fara i att kommuner kompenserar för statens brister genom att man tar på 
sig kontroller man inte ska ha.  

Vi gör alltid riskbedömningen när vi går in i en upphandling och i de fall det är 
befogat skriver vi in både krav och kontrollmöjligheter. Här måste vi vara försiktiga 
så att krav ställs i det enskilda fallet. Det har i omgångar fattats principbeslut om att 
ställa krav som exempelvis kollektivavtal med mera. Krav som inte är relevanta i den 
aktuella upphandlingen eller som inte kommer att kontrolleras urholkar respekten för 
kravefterlevnad. 

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktige § 37/2024, handlingsid: Ks 2024.920. 

Interpellation gällande kommunens kontroll och uppföljning av företag, handlingsid: 
Ks 2024.733. 

Tidigare behandling 
Kf § 37/2024. 
Kommunfullmäktige beslutar att Ida Bornlykkes (S) interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande Per-Martin Svensson (M) får ställas och kommer att 
besvaras vid kommande kommunfullmäktige. 

_________ 

Beslutet skickas till:  

Ida Bornlykke (S) 

Per-Martin Svensson (M) 

Balanslista/Patrik Månehall 
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Kf § 45 Dnr KS 2023/116 

Årsredovisning för 2023 - Tomelilla 
kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen 2023 för Tomelilla 
kommun. 

Kommunfullmäktige beslutar bevilja ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och 
beredningar samt enskilda ledamöterna i dessa organ. 

Ärendebeskrivning 
Resultatet i kommunkoncernen uppgår till knappt 42,5 mnkr (60,8 mnkr 2022) vilket 
främst beror på en väsentlig negativ budgetavvikelse i Österlenhem AB. 

Kommunens resultat för år 2023 uppgår till 59,9 mnkr (58,7 mnkr 2022), vilket är 
drygt 46 mnkr högre än budget. I resultatet ingår orealiserade vinster i värdepapper 
på 6,6 mnkr, vilka justeras för vid balanskravsavstämningen. Balanskravsresultatet 
uppgår därmed till 53,3 mnkr.  

Kommunens bolag och förbund har en negativ budgetavvikelse på drygt 18 mnkr. 
Detta beror främst på en nedskrivning i kommunens helägda bostadsbolag 
Österlenhem AB, där utgifterna för nybyggnation i Brösarp överstiger 
marknadsvärdet med 24,8 mnkr. 

De senaste åren har resultatnivån varit hög både i riket, kommunkoncernen och 
Tomelilla kommun, vilket är en viktig faktor för att möta de kostnadsökningar som 
kommer till följd av den samhällsekonomiska utvecklingen med hög inflation, höjda 
räntor och fallande värden på finansiella placeringar. Det höga resultatet i kommunen 
beror främst på att skatteintäkter och bidrag ökat betydligt mer än Sveriges 
kommuner och regioners prognos visade. Ett högt resultat stärker det egna kapitalet 
och bidrar därmed till en hög självfinansieringsgrad av investeringarna. 

Kommunens verksamheter har också utifrån kommunfullmäktiges beslut genomfört 
effektiviseringar som trots prisökningar på varor och tjänster, har påverkat 
kommunens kostnadsutveckling positivt, vilket totalt för nämnderna ger en positiv 
budgetavvikelse på 1,9 mnkr. Två nämnder visar större budgetavvikelser. 

Vård- och omsorgsnämnden redovisar ett underskott på 13,0 mnkr. 
Kommunfullmäktige beviljade i december vård- och omsorgsnämnden ett 
underskott på 10 mnkr, utifrån en sen inkommen förändring av hur vissa riktade  
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§ 45 forts. 

statsbidrag skulle redovisas. Resterande underskott förklaras främst av att behovet av 
hemtjänst har ökat betydligt, där beslutade timmar är 30 procent högre jämfört med  

budget. Volymökningarna berör både hemtjänst i egen regi och i privat regi. Även 
inom LSS-omsorgen syns en viss volym- och kostnadsökning, dessa avser personlig 
assistans och externa mer krävande vårdärenden. 

Familjenämnden redovisar ett överskott på 11,8 mnkr, där 6,4 mnkr av överskottet 
hänför sig till individ- och familjeomsorgsverksamheten och 5,4 mnkr till barn- och 
utbildningsverksamheten.  

Huvuddelen av överskottet inom individ- och familjeomsorgsverksamheten beror på 
en lägre volym försörjningsstöd än förväntat, vilket bidrar till överskottet med 4,6 
mnkr. Andra större avvikelser är antal beredskapsarbetare som varit lägre och 
minskat kostnaderna med 2,9 mnkr samtidigt som kostnaderna för externa 
placeringar av barn och unga har ökat med 1,9 mnkr.  

Överskottet inom barn- och utbildningsverksamheten beror främst på att antalet 
barn och elever folkbokförda i Tomelilla kommun minskat samtidigt som fler elever 
från andra kommuner valde att gå i Tomelilla kommuns skolor. Detta bidrar till 
överskottet med 6 mnkr. Cirka 2,3 mnkr förklaras av vakanta tjänster, att en ny 
skolchef tillsattes först under hösten samt restriktivitet gällande utbildningar och 
inköp. Samtidigt har verksamheten haft 2,3 mnkr högre kostnader för externa 
placeringar och bidrag till skolor och förskolor som har elever och barn i behov av 
särskilt stöd. 

Även samhällsbyggnadsnämnden redovisar en negativ budgetavvikelse, -1,1 mnkr, 
vilket är kopplat till högre kostnader för snöröjning. Nämnden har under året arbetat 
med den handlingsplan som upprättades utifrån den prognostiserade 
budgetavvikelsen i samband med delårsrapport ett. 

Kommunfullmäktige redovisar en budgetavvikelse på -0,3 mnkr på grund av högre 
deltagande, fler möten än budgeterat, höjda arvoden samt utbildningar vid uppstarten 
av mandatperioden. Investeringarna i kommunkoncernen uppgick till drygt 163 mnkr 
2023, vilket är 38 mnkr mindre än budgeterat. Jämför man genomförda investeringar 
med budgeterade investeringar, uppgår genomförandegraden till 81 procent för hela 
kommunkoncernen. Både i delårsrapport ett och två prognostiserades 
investeringsnivån att bli högre än vad det faktiskt blev, vilket har flera olika 
förklaringar. 

I kommunen uppgick investeringarna till knappt 88 mnkr, vilket är 25 mnkr mindre 
än budgeterat, och beror bland annat på att planerna på ett projekt för ett nytt  

skolområde medfört att investeringar med koppling till det aktuella projektet har 
pausats. Några större projekt inom vatten- och avloppsverksamheten har också blivit 
försenade på grund av brist på personal, plus att vissa upphandlingar har behövts  
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§ 45 forts. 

göras om, eller så har anbuden varit för höga. Renoveringen av Smedstorpsbadet 
blev dock dyrare eftersom renoveringsbehovet var större än förväntat.  

Bland kommunens bolag och förbund är det Österlenhem AB som står för i princip 
hela avvikelsen, +13 mnkr, vilket främst beror på att vissa projekt inte hunnit startats 
upp under året och att andra projekt har startats sent, och därmed inte hunnit 
avslutas under året.  

Enligt gällande regelverk finns utrymme för avsättning till resultatutjämningsreserven 
(RUR) med 31,4 mnkr, en reserv som endast kan nyttjas utifrån strikt fastställda 
kriterier. Enligt ny lagstiftning ska RUR fasas ut under en tioårsperiod, där sista 
gången att disponera medel från denna reserv kommer att vara år 2033. Från och 
med 2024 kommer det att finnas möjlighet att i stället reservera pengar i en 
resultatreserv (RER) med ett förändrat regelverk.  

Kommunens tre finansiella mål samt 23 av 31 nämndmål, det vill säga 74 procent, 
bedöms vara helt uppfyllda. Bedömningen utifrån detta är att kommunen uppfyller 
kraven på god ekonomisk hushållning. 

Ekonomiska konsekvenser 
Kommunen uppvisar positivt resultat, därmed finns inget krav på återställande av 
underskott kommande år. 

Barnperspektivet 
Rapporten är ett resultat av redan genomförda åtgärder i kommunen som löpande 
värderas en rad perspektiv. Godkännande av rapporten har i sig ingen påverkan på 
barnperspektivet. 

Miljöperspektivet 
Rapporten är ett resultat av redan genomförda åtgärder i kommunen som löpande 
värderas en rad perspektiv. Godkännande av rapporten har i sig ingen påverkan på 
miljöperspektivet.   

Uppföljning 
Enligt ekonomistyrningsreglementet sker uppföljningar per 30 april, 31 augusti och i 
samband med årsbokslutet den 31 december. Ärendet kring godkännande av 
årsredovisning följer sålunda redan beslutad uppföljningsprocess.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen 2023 för Tomelilla 
kommun. 
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§ 45 forts. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 27/2024 Årsredovisning för 2023 - Tomelilla kommun, 
handlingsid: KS 2024.1214. 

Årsredovisning 2023 - Tomelilla kommun (ver3), handlingsid: KS 2024.816. 

Revisionsberättelse 2023 Tomelilla kommun, handlingsid: Ks 2024.1240. 

Revisorernas redogörelse 2023 Tomelilla kommun, handlingsid: Ks 2024.1241. 

Tomelilla kommun - Rapport granskning av bokslut och årsredovisning, handlingsid: 
Ks 2024.1242. 

Tomelilla kommun - Yttrande bokslut 2023, handlingsid: Ks 2024.1243. 

Tidigare behandling 
Ksau § 53/2024: 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen 2023 för Tomelilla 
kommun. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Leif Sandberg (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag samt tilläggsyrkar att 
kommunfullmäktige beslutar bevilja ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och 
beredningar samt enskilda ledamöterna i dessa organ. 

Beslutsgång 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Leif Sandbergs (C) förslag. 

_________ 

 

Beslutet skickas till:  

Ekonomienheten 
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Kf § 46 Dnr KS 2023/172 

Antagande av taxa för Sydöstra Skånes 
Räddningstjänstförbund 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anta Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbunds taxa för 
myndighetsutövning, handlingsid: KS 2024.663, samt att taxan årligen ska revideras 
med prisindex för kommunal verksamhet (PKV). 

Ärendebeskrivning 
Direktionen för Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund har föreslagit 
medlemskommunernas kommunfullmäktige att anta en taxekonstruktion för taxor 
och avgifter för verksamheten i Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund samt att 
SÖRF ska få mandat att besluta om indexuppräkningen i enlighet med 
indexuppräkningen enligt Skåneprislistan.  

Frågan om att enbart låta SÖRF räkna upp taxorna med den s.k. Skåneprislistan har 
prövats tidigare av medlemskommunerna och avslagits. En kommun måste fastställa 
taxor och avgifter som gäller för dess medborgare och kan inte överlåta detta på ett 
kommunalförbund. Däremot kan fullmäktige besluta om att en antagen taxa ska 
räknas upp årligen med ett index som PKV eller KPI.  

Den nya taxan följer, till sin konstruktion, bättre den lagstiftning som ändrades för 
tre år sedan. Den 1 januari 2021 trädde förändringar i enligt Lag (2003:778) om skydd 
mot olyckor (LSO) i kraft. Ändringarna innebar bland annat att tillsynsmyndigheten 
får ta betalt för hela tillsynsärendet, i stället för enbart tillsynsbesöket som gällde 
tidigare. Ändringar har även skett av för Lag (2010:1011) om brandfarliga och 
explosiva varor (LBE), vilka trädde i kraft den 1 augusti 2021. Ändringarna innebar 
bland annat att tillståndsmyndigheten i vissa fall ska pröva lämpligheten hos deltagare 
i hanteringen av explosiv vara. Myndigheten får ta betalt även för denna prövning. 

Taxekonstruktionen för den nya taxan baseras på en fast grundavgift plus timpris för 
vissa delar av ärendehanteringen. Taxans uppbyggnad är densamma för både 
tillsynsärenden och tillståndsärenden, men grundavgiften skiljer sig åt. 

Skåneprislistan används enbart mellan SÖRF och andra räddningstjänster och 
behöver inte fastställas av kommunfullmäktige. 
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§ 46 forts. 

Ekonomiska konsekvenser 
Den nya taxan ger ökade intäkter till SÖRF. 

Barnperspektivet 
Ärendet berör inte barn nämnvärt.  

Miljöperspektivet 
Ärendet berör inte miljön nämnvärt.  

Uppföljning 
Taxan behöver inte antas årligen eftersom beslut fattas om årlig indexuppräkning 
enligt PKV. När SÖRF vill förändra utöver årlig indexuppräkning enligt PKV 
behöver de återkomma till medlemskommunerna. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar anta Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbunds taxa för 
myndighetsutövning, handlingsid: KS 2024.663, samt att taxan årligen ska revideras 
med prisindex för kommunal verksamhet (PKV). 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 29/2024 Antagande av taxor för Sydöstra Skånes 
Räddningstjänstförbund 2024, handlingsid: KS 2024.1215. 

Skåneprislista 2024, handlingsid: KS 2024.662. 

Taxa myndighetsövning, handlingsid: KS 2024.663. 

Tidigare behandling 
Sydöstra Skånes Räddningstjänst direktionen § 76/2024: 

Direktionen godkänner taxekonstruktionen för taxor och avgifter. Direktionen för 
Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund föreslår medlemskommunernas 
kommunfullmäktige att anta föreslagen taxekonstruktion för taxor och avgifter för 
verksamheten i Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund att gälla från och med den 1 
januari 2024 eller när beslutet vunnit laga kraft. 

Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund (SÖRF) får mandat att besluta om 
indexuppräkningen i enlighet med den indexuppräkningen enligt Skåneprislistan. 

21S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
79

6e
78

0-
b1

6b
-4

36
4-

be
00

-fb
09

bf
be

6c
3d



 

 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

§ 46 forts. 

Ksau § 57/2024: 
Kommunfullmäktige beslutar anta Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbunds taxa för 
myndighetsutövning, handlingsid: KS 2024.663, samt att taxan årligen ska revideras 
med prisindex för kommunal verksamhet (PKV). 

_________ 

 

Beslutet skickas till:  

Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund 

Ystads kommun 

Sjöbo kommun 

Simrishamns kommun 
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Kf § 47 Dnr KS 2024/37 

Årsredovisning 2023 - Österlenhem AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ge kommunens ombud vid bolagsstämman i uppdrag 
att fastställa resultaträkningen och balansräkningen, disponera årets resultat enligt 
förslaget i förvaltningsberättelsen, samt bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för 
2023. 

Jäv 
Bertil Fredlund (M), Thony Blomgren (SD), Petra Blomgren (SD), Kent Gustafsson 
(SD) och Tobias Högborg (C) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i 
ärendet. 

Ärendebeskrivning 
Styrelsen för Österlenhem AB har avgett årsredovisning för 2023. Årets resultat 
uppgår till -16 285 398 kr. Av revisionsberättelsen framgår att revisorerna tillstyrker 
att årets resultat disponeras enligt förslaget i förvaltningsberättelsen och att styrelsens 
ledamöter och verkställande direktör beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunens ombud vid bolagsstämman i 
uppdrag att fastställa resultaträkningen och balansräkningen samt disponera vinsten 
enligt förslaget i förvaltningsberättelsen. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 33/2024, handlingsid: Ks 2024.1219. 

Årsredovisning 2023 - Österlenhem AB med revisionsrapport, handlingsid: KS 
2024.706. 

Lekmannarevisorernas granskningsrapport 2023 Österlenhem AB, handlingsid: Ks 
2024.1175. 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

§ 47 forts. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Leif Sandberg (C) tilläggsyrkar att kommunfullmäktige beslutar bevilja styrelsen och 
de enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023.  

_________ 

Beslutet skickas till:  

Österlenhem  

Per-Martin Svensson (M) 

Ekonomienheten 

24S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
79

6e
78

0-
b1

6b
-4

36
4-

be
00

-fb
09

bf
be

6c
3d



 

 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 48 Dnr KS 2024/36 

Årsredovisning 2023 - Tomelilla 
Industriaktiebolag (TIAB) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ge kommunens ombud vid bolagsstämman i uppdrag 
att fastställa resultaträkningen och balansräkningen, disponera årets resultat enligt 
förslaget i förvaltningsberättelsen, samt bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för 
2023. 

Jäv 
Bertil Fredlund (M), Tobias Högborg (C), Thony Blomgren (SD), Petra Blomgren 
(SD) och Kent Gustafsson (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och 
beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning 
Styrelsen för Tomelilla Industri AB har avlämnat årsredovisning för 2023. Årets 
resultat uppgår till 134 021 kr.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunens ombud vid bolagsstämman i 
uppdrag att fastställa resultaträkningen och balansräkningen samt disponera vinsten 
enligt förslaget i förvaltningsberättelsen. 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2023 - Tomelilla Industriaktiebolag (TIAB) med revisionsrapport, 
handlingsid: KS 2024.705. 

 
Förslag till beslut under sammanträdet 
Leif Sandberg (C) tilläggsyrkar att kommunfullmäktige beslutar ge kommunens 
ombud vid bolagsstämman i uppdrag att bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2023.  

_________ 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

§ 48 forts. 

Beslutet skickas till:  

TIAB 

Per-Martin Svensson (M) 

Ekonomienheten 

26S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
79

6e
78

0-
b1

6b
-4

36
4-

be
00

-fb
09

bf
be

6c
3d



 

 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 49 Dnr KS 2022/135 

Årsredovisning 2023 - ÖKRAB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ge kommunens ombud vid bolagsstämman i uppdrag 
att fastställa resultaträkningen och balansräkningen, disponera årets resultat enligt 
förslaget i förvaltningsberättelsen, samt bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för 
2023. 

Jäv 
Markus Hammarström (M), Kristin Skoog (S) och Kent Gustafsson (SD) anmäler jäv 
och deltar inte i handläggning och beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning 
Styrelsen för Österlens kommunala renhållnings AB har avlämnat årsredovisning för 
2023. Årets resultat uppgår till 231 617 kr. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunens ombud vid bolagsstämman i 
uppdrag att fastställa resultaträkningen och balansräkningen samt disponera vinsten 
enligt förslaget i förvaltningsberättelsen. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 35/2024, handlingsid: Ks 2024.1221. 

Årsredovisning Ökrab 2023, handlingsid: KS 2024.526. 

Revisionsberättelse Österlens Kommunala Renhållnings AB 2023, handlingsid: KS 
2024.527. 

Rapport revision av räkenskapsåret 2023 ÖKRAB, handlingsid: KS 2024.528. 

Lekmannarevisorernas  granskningsrapport 2023 gällande Österlens Kommunala 
Renhållnings AB, handlingsid: KS 2024.529. 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

§ 49 forts. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Leif Sandberg (C) tilläggsyrkar att kommunfullmäktige beslutar ge kommunens 
ombud vid bolagsstämman i uppdrag att bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2023. 

 

_________ 

Beslutet skickas till:  

ÖKRAB  

Per-Martin Svensson (M) 

Ekonomienheten 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 50 Dnr KS 2023/149 

Årsredovisning 2023 - Österlen VA AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunens ombud vid bolagsstämman i 
uppdrag att fastställa resultaträkningen och balansräkningen samt disponera vinsten 
enligt förslaget i förvaltningsberättelsen. 

Kommunfullmäktige beslutar bevilja ansvarsfrihet för styrelsen och dess ledamöter. 

Jäv 
Sander Dijkstra (M), Remco Dijkstra (M), Bo Herou (KD), Kristin Skoog (S), Petra 
Blomgren (SD) Thony Blomgren (SD) och Peter Vestlund (SD) anmäler jäv och 
deltar inte i handläggning och beslut i ärendet. 

Protokollsanteckning 
Den socialdemokratiska partigruppen (Sara Anheden, Anders Throbäck, Ida 
Bornlykke, Torgny Larsson, Kristin Skoog, Robert Buhre, Inger Åbonde, Roger 
Persson och Anne-Maj Råberg) lämnar protokollsanteckning enligt bilaga, 
handlingsid: Ks 2024.1349. 

Ärendebeskrivning 
Styrelsen för Österlen VA AB har avgett årsredovisning för 2023. Årets resultat 
uppgår till 0 tkr.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunens ombud vid bolagsstämman i 
uppdrag att fastställa resultaträkningen och balansräkningen samt disponera vinsten 
enligt förslaget i förvaltningsberättelsen. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 36/2024, Hndlingsid. Ks 2024.1222. 

Årsredovisning 2023 - Österlen VA, handlingsid: KS 2024.986. 

Tomelilla kommuns lekmannarevisors granskningsrapport 2023 gällande Österlen 
VA AB, handlingsid: Ks 2024.1099. 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

§ 50 forts. 

Simrishamns kommuns lekmannarevisors granskningsrapport 2023 gällande Österlen 
VA AB, handlingsid: Ks 2024.1281. 

_________ 

Beslutet skickas till:  

Österlen VA AB  

Simrishamns kommun   

ekonomienheten 
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Den Socialdemokratiska gruppen finner Simrishamns kommuns lekmannarevisors 
Granskningsrapport 2023 gällande Österlen VA AB, högst opassande. 
Visserligen är varje revisor en egen myndighet, och äger rätten att inlämna en rapport/revisor. 
Dock har vi aldrig varit med om att sådant förekommer när det gäller kommunal revision. Att 
revisionen inte inom sig haft samtal och dialog om hur revisionen ska genomföras, eller hur 
rapporten ska utformas för att nå till en gemensam slutsats är högst anmärkningsvärt. 
 
Revisorer genomför sitt uppdrag självständigt och oberoende! Oberoendet innebär att stå fri 
gentemot den som granskas samt att självständigt och objektivt granska och pröva. Till vår 
stora förvåning, är granskningsrapporten från Simrishamns revisor, skriven i en brevmall som 
endast bolaget själv har tillgång till. Hur har hen fått tillgång till denna? Och hur kan rapporten 
ses som objektiv, och opartisk med bolagets logga på handlingen? 
Revisionen ska granska verksamheten i bolaget och hur styrelsen bedrivit densamma. Liggande 
granskningsrapport upplevs snarare som en granskning av Österlen Vas ägare och den 
utredning ägarna tillsammans beställt, än en granskning av verksamheten och styrelsens 
arbete. 
Då det inte på något vis är möjligt att lägga ett yrkande på en revisionsrapport, vill vi med 
denna protokollsanteckning påtala vad vi tycker. 
Vi får inte heller ihop det med den goda revisionssed som ska styra kommunal revision. Tyvärr 
verkar delar av revisionen helt frångått denna princip. 
 
/Socialdemokratiska KF-gruppen 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 51 Dnr KS 2022/144 

Årsredovisning 2023 - Ystad-
Österlenregionens miljöförbund 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna årsredovisningen samt bevilja direktionen 
och de enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Jäv 
Per-Martin Svensson (M), Alexander Verweij Svensson (M), Kristin Skoog (S), Anna 
Sandegren (SD) och Kent Gustafsson (SD) anmäler jäv och deltar inte i 
handläggning och beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning 
Direktionen för Ystad-Österlenregionens miljöförbund har avlämnat årsredovisning 
för 2023. Årsredovisningen visar ett positivt resultat på 1 265 tkr. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna årsredovisningen.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 37/2024, handlingsid: Ks 2024.1223. 

Årsredovisning 2023 Ystad- Österlenregionens miljöförbund, handlingsid: KS 
2024.404. 

Verksamhetsberättelse 2023 Ystad- Österlenregionens miljöförbund, handlingsid: KS 
2024.403. 

Budgetuppföljningsbokslut 2023 Ystad- Österlenregionens miljöförbund, 
handlingsid: KS 2024.402. 

Revisionsberättelse för Ystad-Österlenregionens miljöförbund 2023, handlingsid: KS 
2024.800. 

Rapport GEH och balanskravet Ystad Österlenregionens Miljöförbund, handlingsid: 
KS 2024.798. 

Rapport granskning årsbokslut 2023, handlingsid: KS 2024.799. 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

§ 51 forts. 

Sakkunniga biträdets yttrande 2023, handlingsid: KS 2024.801. 

 
Förslag till beslut under sammanträdet 
Leif Sandberg (C) tilläggsyrkar att kommunfullmäktige beslutar bevilja direktionen 
och de enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

_________ 

 

Beslutet skickas till:  

Miljöförbundet 

Per-Martin Svensson (M) 

Ekonomienheten 

33S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
79

6e
78

0-
b1

6b
-4

36
4-

be
00

-fb
09

bf
be

6c
3d



 

 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 52 Dnr KS 2023/129 

Årsredovisning 2023 - Sydöstra Skånes 
Räddningstjänstförbund - SÖRF 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen samt bevilja direktionen 
och de enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Jäv 
Sander Dijkstra (M), Remco Dijkstra (M), Sven Gunnarsson (C) och Per Gustafsson 
(SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning 
Direktionen för Sydöstra Skånes räddningstjänstförbund har avlämnat årsredovisning 
för 2023. Årsredovisningen visar ett resultat på – 1 497 tkr. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna årsredovisningen.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 38/2024, handlingsid: Ks 2024.1224. 

Sydöstra Skånes Räddningstjänstförbund Årsredovisning 2023, handlingsid: KS 
2024.778. 

SÖRF revrapport årsbokslut slutlig 2023, handlingsid: KS 2024.839. 

Rapport GEH och balanskravet SÖRF slutlig 2023, handlingsid: KS 2024.840. 

Revisionsberättelse SÖRF 2023, handlingsid: KS 2024.841. 

Sakkunniges yttrande SÖRF årsredovisning 2023, handlingsid: KS 2024.842. 

 
Förslag till beslut under sammanträdet 
Leif Sandberg (C) tilläggsyrkar att kommunfullmäktige beviljar direktionen och de 
enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

___________ 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

 

§ 52 forts. 

Beslutet skickas till:  

SÖRF 

Per-Martin Svensson (M) 

Ekonomienheten 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 53 Dnr KS 2024/53 

Årsredovisning 2023 - SYSAV 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lägga årsredovisningen till handlingarna. 

Jäv 
Leif Sandberg (C) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning 
SYSAV har översänt års- och hållbarhetsredovisning för år 2023 samt 
revisionsberättelse och lekmannarevisorernas granskningsrapport. Årets resultat 
uppgår till 67 143 tkr. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar ge kommunens ombud vid bolagsstämman i uppdrag 
att godkänna årsredovisningen. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 39/2024, handlingsid: Ks 2024.1225. 

Årsredovisning 2023 – SYSAV, handlingsid: KS 2024.954. 

Hållbarhetsredovisning 2023 – SYSAV, handlingsid: KS 2024.1115. 

Revisionsberättelse 2023 – SYSAV, handlingsid: Ks 2024.1245. 

GRRAPP LEKM Sysav 2023, handlingsid: Ks 2024.1250. 

 

_________ 

Beslutet skickas till:  

SYSAV 

Per-Martin Svensson (M) 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 54 Dnr KS 2024/46 

Årsredovisning 2023 - Kommunassurans 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ge kommunens ombud vid bolagsstämman i uppdrag 
att godkänna årsredovisningen. 

Ärendebeskrivning 
Kommunassurans Syd Försäkrings AB har avlämnat årsredovisning och 
granskningsrapport för år 2023. 

Årets resultat blev ett överskott om drygt 10,6 mnkr. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar ge kommunens ombud vid bolagsstämman i uppdrag 
att godkänna årsredovisningen. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 40/2024, handlingsid: Ks 2024.1226. 

Årsredovisning 2023 Kommunassurans, handlingsid: KS 2024.855. 

Revisionsberättelse 2023 Kommunassurans, handlingsid: KS 2024.856. 

Granskningsrapport 2023 från Lekmannarevision i Kommunassurans, handlingsid: 
KS 2024.857. 

_________ 

Beslutet skickas till:  

Kommunassurans 

Per-Martin Svensson (M) 

Ekonomienheten 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 55 Dnr KS 2024/55 

Årsredovisning 2023 - Östra Skånes 
Hjälpmedelsnämnd (HÖS) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna upprättat förslag till årsredovisning för Östra 
Skånes Hjälpmedelsnämnd för 2023 samt att 2023 års resultat fördelas enligt avtal.  

Kommunfullmäktige beslutar bevilja Tomelilla kommuns ledamot ansvarsfrihet för 
2023.  

Jäv 
Anna Sandegren (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning 
Östra Skånes hjälpmedelsnämnd har överlämnat årsrapport inklusive bilagor för 
verksamhetsåret 2023. Det sammanlagda resultatet är 2 382 tkr. Ca 111 tkr krediteras 
Tomelilla kommun enligt bilaga 5. Även granskningsrapporten är överlämnad. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna upprättat förslag till årsredovisning för Östra 
Skånes Hjälpmedelsnämnd för 2023 samt att 2023 års resultat fördelas enligt avtal. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 41/2024, handlingsid: Ks 2024.1227. 

Beslut ÖSHN 2024-02-28 Bokslut 2023, handlingsid: KS 2024.980. 

Bilaga 1a-1c Statistik inköp-försäljning 2023, handlingsid: KS 2024.982. 

Bilaga 2a Uppföljning styrkort 2023 beskrivning, handlingsid: KS 2024.983. 

Bilaga 2b Uppföljning styrkort 2023, handlingsid: KS 2024.984. 

Bilaga 2c Avfallshanteringsrapport 2023, handlingsid: KS 2024.985. 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

§ 55 forts. 

Bilaga 2d Sammanställning förskrivarutbildningar HÖS 2023, handlingsid: KS 
2024.971. 

Bilaga 2e Tabell avvikelsekoder samt antal per kommun, handlingsid: KS 2024.972. 

Bilaga 2f Utvärdering av nya arbetssätt 2023 internplock resp transportapp, 
handlingsid: KS 2024.973. 

Bilaga 3 Införande Myloc Logistics 2023, handlingsid: KS 2024.974. 

Bilaga 4 Bokslut 2023, handlingsid: KS 2024.975. 

Bilaga 5 Fördelning av resultat 2023, handlingsid: KS 2024.976. 

Bilaga 6 Hemtransport 2023, handlingsid: KS 2024.977. 

Bilaga 7 Uteservice 2023, handlingsid: KS 2024.978. 

Granskningsrapport Östra Skånes Hjälpmedelsnämnd 2023, handlingsid: KS 
2024.955. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Leif Sandberg (C) tilläggsyrkar att kommunfullmäktige beslutar bevilja Tomelilla 
kommuns ledamot ansvarsfrihet för 2023.  

Beslutsgång 
Efter ställd proposition finner ordförande att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag samt Leif Sandbergs (C) tilläggsyrkande. 

_________ 

Beslutet skickas till:  

Östra Skånes Hjälpmedelsnämnd 

Ekonomienheten 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

Kf § 56 Dnr KS 2024/57 

Årsredovisning 2023 - Leader Sydöstra 
Skåne 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lägga ärendet till handlingarna. 

Jäv 
Sander Dijkstra (M) och Remco Dijkstra (M) anmäler jäv och deltar inte i 
handläggning och beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning 
Leader Sydöstra Skåne har lämnat årsredovisning och revisionsberättelse för 2023. 
Resultatet visar ett överskott på 267 285 kr. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar lägga ärendet till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 42/2024, handlingsid: Ks 2024.1228. 

Årsredovisning 2023 - Leader Sydöstra Skåne, handlingsid: KS 2024.992. 

Revisionsberättelse Leader Sydöstra Skåne 2023, handlingsid: KS 2024.993. 

_________ 

Beslutet skickas till:  

Leader Sydöstra Skåne 

Ekonomienheten 
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Kf § 57 Dnr KS 2023/176 

Svar på motion - Idrottsskola 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar besvara motionen med att verksamheten utformar 
aktiviteter efter tidigare dialoger/möten med föreningar och ungdomar. 

Reservation 
Den socialdemokratiska partigruppen (Sara Anheden, Anders Throbäck, Ida 
Bornlykke, Torgny Larsson, Kristin Skoog, Robert Buhre, Inger Åbonde, Roger 
Persson och Anne-Maj Råberg) reserverar sig mot beslutet enligt bilaga, handlingsid: 
KS 2024.1117. 

Ärendebeskrivning 
Sara Anheden (S) har lämnat en motion angående idrottsskola med följande 
lydelse: 
Färre barn och unga är aktiva på sin fritid och många föreningar kämpar med att få 
sin verksamhet att gå runt. För att få fler barn till föreningslivet anordnar en rad 
kommuner i Småland idrottsskolor där barn i årskurs ett under ett läsår får prova 
olika idrott som kommunernas föreningar bedriver under minst två tillfällen. Några 
krav på medlemskap, prestation eller deltagande i tävlingar finns inte. 

I Småland är idrottsskolan ett samarbete mellan RF SISU, kommunen och 
föreningar. De flesta idrottsskolor riktar sig till barn i årskurs 1 och 2. Det är viktigt 
att fånga upp barnen så tidigt som möjligt och ge en grund som leder till ett livslångt 
intresse för rörelse och idrott. Men vi vet att många ungdomar slutar med sin idrott i 
13-årsåldern och satsningar på idrottsskolor även för denna åldersgrupp 
förekommer. 

Socialdemokraterna i Tomelilla yrkar 

att  Tomelilla kommun undersöker möjligheten att tillsammans med RF 
SISU Skåne och kommunens föreningar arrangera idrottsskolor i syfte 
att öka barn och ungas aktiviteter på fritiden. 

 

Förvaltningen lämnade den 21 november 2023 följande yttrande till kultur- och 
fritidsnämnden: 
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§ 57 forts. 

Förvaltningen instämmer i att det viktiga att öka barn och ungas aktiviteter på 
fritiden.  

Det genomfördes föreningsträffar den 13–14 november och då togs frågan upp om 
idrottsskola för att efterhöra om föreningarna har möjlighet att vara med på någon 
typ av idrottsskola.  

Generellt har våra föreningar svårt att engagera ledare på tidiga tider. Våra föreningar 
förlitar sig på ledare som är ideellt engagerade och som oftast arbetar dagtid. Vinsten 
i föreslagna upplägg är dock att barn får prova flera aktiviteter, lära känna flera 
föreningar.  

Ytterligare en förutsättning för tidigare aktiviteter kommer minska skolans och/eller 
fritidshemmets möjlighet att disponera idrottslokaler under eftermiddagar.  

Vad görs i dag och vad planeras framöver?  

Som tidigare konstaterats är det viktigt att öka barn och ungas aktiviteter på fritiden 
och att få fler barn till föreningslivet. Både familjenämnden och kultur-och 
fritidsnämnden arbetar aktivt med dessa viktiga frågor.  

Skolorna, samtliga f-6 skolor, ingår i riksidrottsförbundets (RF:s) rörelsesatsning 
sedan snart fyra år tillbaka. En satsning i akt och mening att skapa ökad fysisk 
aktivitet bland elever under skoldagen utöver idrottsundervisningen, till exempel 
aktiva och stimulerande raster och rörelsepauser under dagen. Riksidrottsförbundet, 
genom SISU, har utbildat skolpersonal att leda/implementera satsningen på de 
respektive skolorna.  

Även nationellt har behovet att öka våra barns/elevers fysiska aktivitet identifierats. 
Ett exempel på detta är den ökade undervisningstiden inom ämnet idrott och hälsa 
som Skolverket beslutat om i sin revidering av grundskolans timplan.  

2022 frågade kultur-och fritidsverksamheten samtliga ungdomsföreningar om de ville 
delta i en föreningsmässa för att på så vis visa upp sin verksamhet, dock fanns inget 
intresse för detta. Kultur och fritid kommer tillfråga föreningarna igen om det finns 
intresse att anordna en föreningsmässa/föreningsdag eller något liknande koncept. 
Kommunfullmäktige beslutar besvara motionen med att verksamheten utformar 
aktiviteter efter tidigare dialoger/möten med föreningar och ungdomar. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar besvara motionen med att verksamheten utformar 
aktiviteter efter tidigare dialoger/möten med föreningar och ungdomar. 

 

 

42S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
79

6e
78

0-
b1

6b
-4

36
4-

be
00

-fb
09

bf
be

6c
3d



 

 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

§ 57 forts. 

Beslutsunderlag 
Ks § 43/2024 Svar på motion – Idrottsskola, handlingsid: KS 2024.1229. 

Tidigare behandling 
Kf § 104/2023: 
Kommunfullmäktige beslutar lämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Ksau § 232/2023: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lämna motionen till förvaltningen för 
beredning och därefter till kultur- och fritidsnämnden för yttrande. 

Kfn § 64/2023: 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att besvara 
motionen med att verksamheten redan gör satsningar för att öka barn och ungas 
aktiviteter på fritiden, vilka beskrivs i ärendebeskrivningen. 
Ksau § 295/2023: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lämna ärendet till kommunstyrelsen utan 
förslag till beslut. 

Ks § 213/2023: 
Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet till kultur- och fritidsnämnden 
med anledning av de tillskott som kultur- och fritidsnämnden fått i 2024 års budget. 

Kfn § 6/2024: 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att besvara 
motionen med att verksamheten utformar aktiviteter efter tidigare dialoger/möten 
med föreningar och ungdomar. 

Ksau § 65/2024: 
Kommunfullmäktige beslutar besvara motionen med att verksamheten utformar 
aktiviteter efter tidigare dialoger/möten med föreningar och ungdomar. 
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§ 57 forts. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Charlotte Rosdala (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Sara Anheden (S) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Charlotte Rosdala (C) förslag. 

Omröstning begärs och följande beslutsgång bestäms: 

Ja-röst för Charlotte Rosdala (C) förslag. 

Nej-röst för Sara Anhedens (S) förslag. 

Omröstning 
Med 28 ja-röster mot 12 nej-röster beslutar kommunfullmäktige enligt Charlotte 
Rosdala (C) förslag. 

Ja-röster: Per-Martin Svensson (M), Marcus Hammarström (M), Alexander Verweij 
Svensson (M), Sander Dijkstra (M), Marianne Åkerblad (M), Emil Ekstrand (M), 
Bertil Fredlund (M), Remco Dijkstra (M), Leif Sandberg (C), Ann-Marie Johansson 
(C), Anette Thoresson (C), Charlotte Rosdala (C), Tobias Högborg (C), Sven 
Gunnarsson (C), Anders Ahlbäck (L), Bo Herou (KD), Per Gustafsson (SD), Anna 
Sandegren (SD), Thony Blomgren (SD), Tina Malm (SD), Lars Lind (SD), Kent 
Gustafsson (SD), Per-Olof Örnsved (SD), Petra Blomgren (SD), Anette Lind (SD), 
Birger Hörberger (SD), Zofia Prokopczyk (SD) och Peter Vestlund (SD). 

Nej-röster: Sara Anheden (S), Anders Throbäck (S), Ida Bornlykke (S), Torgny 
Larsson (S), Kristin Skoog (S), Robert Buhre (S), Inger Åbonde (S), Roger Persson 
(S), Anne-Maj Råberg (S), Mona Nihlén (V), Ingrid Bergh (V) och Claes Melin (MP). 

_________ 

Beslutet skickas till:  

Sara Anheden (S) 
Kultur- och fritidsnämnden 
Balanslista/Patrik Månehall  
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Reservation ärende 20 – Svar på motion – Idrottsskola  
 
Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet att besvara motionen om idrottsskola. Att-
satsen vill att det görs en utredning tillsammans med RF SISU Skåne kring möjligheten att 
inrätta idrottsskola på samma sätt som man gjort i en rad olika kommuner i Småland. Det 
som förvaltningen och nämnden anger som svar är inte kopplat till det som motionen avser. 
Konceptet med idrottsskola är ett sätt att låta barn prova på olika idrotter i de miljöer där 
idrotten vanligtvis genomförs. Att föra en dialog och undersöka möjligheten är inte 
detsamma som att genomföra motionen.  
 
Vi vill också påminna den styrande majoritet att kommunfullmäktige förra mandatperioden 
biföll en motion om prova på dag som fortfarande inte har verkställts. 
 
 
Socialdemokraterna i Tomelilla 
 
Sara Anheden 
KS-gruppledare 
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Kf § 58 Dnr KS 2023/229 

Svar på motion – Allmänhetens 
frågestund 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att delvis bifalla motionen samt ge förvaltningen i 
uppdrag att ta fram ett förslag på reviderad arbetsordning för kommunfullmäktige 
som innehåller regelverk för allmänhetens frågestund. 

Ärendebeskrivning 
Inger Åbonde (S) har lämnat en motion med följande lydelse: 
”Kommunfullmäktige har beslutat ge nämnderna tillstånd att ha sina sammanträden 
öppna för medborgarna, vilket är positivt. Det är dock lite märkligt att ett beslut om 
öppna nämndssammanträden kommer före ett införande av allmänhetens frågestund 
i kommunfullmäktige.  

Vill vi på riktigt öppna upp för en medborgardialog borde det vara självklart för 
Tomelilla kommun att allmänheten, några gånger per år, tillåts ställa frågor till sina 
lokala företrädare och få svar i fullmäktige. 

Socialdemokraterna i Tomelilla yrkar 

att allmänhetens frågestund införs i kommunfullmäktige.” 

 

Förvaltningen, genom kanslichef Johan Linander, lämnar följande förslag på 
yttrande:  
Allmänhetens frågestund har införts av många kommuner runt om i Sverige och 
utgår från kommunallagen 5 kap. 40 § om att fullmäktige får besluta att även andra 
än fullmäktiges ledamöter och ersättare får delta i överläggningar, men inte i beslut.  

Det finns också en särskild regel i KL 8 kap. 16 § om att fullmäktige får bestämma att 
allmänheten får ställa frågor om årsredovisningen vid ett sammanträde.  

Olika kommuners upplägg skiljer sig åt och begreppet ”Allmänhetens frågestund” 
tycks vara fyllt med olika innehåll i olika kommuner. En snabb undersökning visar 
bland annat följande skillnader:  

- Skriftligt, muntligt eller både skriftligt och muntligt. 

- Lämnas i förväg eller direkt på plats. 
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§ 58 forts. 

- Vid varje sammanträde eller vid utvalda sammanträden. 

- På fullmäktige eller i anslutning till fullmäktige. 

- Kommuninvånare eller vem som helst. 

- Replik eller ingen debatt. 

- Till kommunalråd, nämndsordförande, gruppledare, alla 
kommunfullmäktigeledamöter eller tjänstemän. 

- Om ärenden på föredragningslistan, om frågor som kommunfullmäktige 
behandlar eller alla frågor förutom individ- och myndighetsärenden. 

- Begränsad tid eller tills frågorna är avklarade. 

- Krav på närvaro på kommunfullmäktige eller inte. 

En slumpvis genomgång av olika kommuner och regioners regler för allmänhetens 
frågestund har också gjorts: 

Hedemora kommun: Skriftligt inlämnad sex dagar i förväg och uppläst på 
fullmäktige, två gånger om året vid behandling av budget och årsredovisning, max 30 
minuter i samband med fullmäktige. Ska kunna besvaras utan större utredning av 
nämndsordförande, ska vara kommunal angelägenhet och inte individärenden eller 
myndighetsfrågor. Kan få replik.  

Borås stad: Skriftligt inlämnat kl. 13 dagen före sammanträdet. Frivilligt att själva 
läsa upp frågan. Vid fem sammanträden under året. Ska gälla kommunala 
verksamheten. I samband med fullmäktige. Svar av kommunalråd eller 
nämndsordförande. Kan få replik. 

Värmdö kommun: Skriftligt sex dagar i förväg. Måste närvara på plats vid mötet. 
Två gånger per år, 45 minuter per tillfälle. Ska vara inom ramen för den kommunala 
kompetensen och kunna besvaras utan särskilda utredningar. Svar av presidiet i 
berörd nämnd vid sammanträdet. 

Trelleborgs kommun: Ska skickas in elva dagar i förväg och föredras sedan 
muntligt av frågeställaren, kommunfullmäktiges presidium eller sekreteraren. Hålls  

vid vartannat sammanträde i anslutning till kf. Max 30 minuter per tillfälle. Kan riktas 
till samtliga fullmäktigeledamöter. Ska vara relativt enkel och avse kommunala 
verksamheten. 

Växjö kommun: Allmänhetens frågestund i kommunfullmäktige, kommunstyrelsen 
och alla nämnder. Behöver inte skickas in i förväg, men om frågeställaren vill kan den 
mejlas in och läses då upp av ordföranden. Besvaras av förtroendevalda eller 
tjänstemän. Möjlighet till följdfrågor. 
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§ 58 forts. 

Hudiksvalls kommun: Skriftliga frågor senast tre dagar före kommunfullmäktiges 
sammanträde. Endast kommuninvånare och frågorna får endast röra de frågor som 
finns på ärendelistan.  

Region Kronoberg: Ej föranmälda frågor. Vid sammanträdet avsätts 30 minuter för 
allmänhetens frågor.  

 

Tomelilla kommun ska vara en personlig kommun med närhet till medborgarna och 
ett steg ytterligare är att införa allmänhetens frågestund på kommunfullmäktiges 
sammanträden.  

Tomelilla kommuns ”Allmänhetens frågestund” skulle kunna vara att ge 
medborgarna en liknande möjlighet att lämna in enkla frågor som fullmäktiges 
ledamöter har. Det skulle innebära ett krav på skriftligt inlämnad fråga senast 
onsdagen före kommunfullmäktiges sammanträde. För inlämning kommer en 
särskild e-tjänst att utarbetas.  

Frågan som ställs ska gälla kommunfullmäktiges ansvarsområde, vara av enkel 
karaktär och kunna besvaras utan större utredning. Praktiska frågor, så kallade ”hur-
frågor”, samt individ- eller myndighetsfrågor tas inte upp. Kommunfullmäktiges 
presidium sorterar, tillsammans med kanslichefen, vilka politiskt inriktade frågor som 
ska tas upp för besvarande i fullmäktige och vilka verksamhetsfrågor som ska skickas 
till förvaltningen för besvarande. 

Inkommer många frågor till ett och samma fullmäktigesammanträde får 
kommunfullmäktiges presidium fastställa en tidsgräns för svaren samt prioritera 
mellan inkomna frågor. 

Frågeställaren kan ta del av svaret på plats i fullmäktigesalen eller via 
webbsändningen. Möjlighet till debatt eller replik ges inte.   

Möjligheten för medborgarna att ställa frågor till kommunfullmäktige behöver tas in i 
kommunfullmäktiges arbetsordning och fullmäktige bör därför ge förvaltningen i 
uppdrag att ta fram ett förslag på ny arbetsordning för kommunfullmäktige där 
övergripande regelverk för allmänhetens frågestund finns med.  

Med anledning av detta bör motionen delvis bifallas. 

Ekonomiska konsekvenser 
Ett införande av allmänhetens frågestund vid fullmäktiges sammanträden förlänger 
sannolikt mötestiden. Med dagens arvodesbestämmelser, där arvodet är fast för 
sammanträden mellan en och fem timmar, innebär det förmodligen inte högre 
kostnader för arvoden. I undantagsfall kan ersättning för förlorad arbetsförtjänst öka. 
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§ 58 forts. 

Barnperspektivet 
Allmänhetens frågestund bör vara öppen för alla inklusive barn. Det finns 
kommuner som begränsar möjligheten till kommuninvånare, men skulle turister, 
personer som jobbar i kommunen eller andra vilja ställa frågor så finns det ingen 
anledning att neka detta. Däremot bör inte frågor få ställas anonymt. 

Miljöperspektivet 
Ärendet berör inte miljön nämnvärt. Eventuella resor till och från fullmäktiges 
möten bör göras med cykel eller kollektivtrafik i den mån det går. 

Uppföljning 
Under våren 2024 kan en ny arbetsordning för kommunfullmäktige antas och 
därmed införs allmänhetens frågestund. Om en organisations- och arvodesberedning 
tillsätts inför valet 2026 bör denna utvärdera hur frågestunden har fungerat. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att delvis bifalla motionen samt ge förvaltningen i 
uppdrag att ta fram ett förslag på reviderad arbetsordning för kommunfullmäktige 
som innehåller regelverk för allmänhetens frågestund. 

Beslutsunderlag 
Ks § 43/2024 Svar på motion – Allmänhetens frågestund, handlingsid: KS 
2024.1229. 

Tidigare behandling 
Ksau § 66/2024: 
Kommunfullmäktige beslutar att delvis bifalla motionen samt ge förvaltningen i 
uppdrag att ta fram ett förslag på reviderad arbetsordning för kommunfullmäktige 
som innehåller regelverk för allmänhetens frågestund.  

Förslag till beslut under sammanträdet 
Per-Martin Svensson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Inger Åbonde (S) yrkar bifall till motionen. 
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§ 58 forts. 

Beslutsgång 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Per-Martin Svenssons (M) förslag. 

Omröstning begärs och följande beslutsgång bestäms: 

Ja-röst för Per-Martin Svenssons (M) förslag. 

Nej-röst för Inger Åbondes (S) förslag. 

Omröstning 
Med 27 ja-röster mot 12 nej-röster och en som avstår beslutar kommunfullmäktige i 
enlighet med Per-Martin Svenssons (M) förslag. 

Ja-röster: Per-Martin Svensson (M), Marcus Hammarström (M), Alexander Verweij 
Svensson (M), Sander Dijkstra (M), Marianne Åkerblad (M), Emil Ekstrand (M), 
Bertil Fredlund (M), Remco Dijkstra (M), Leif Sandberg (C), Ann-Marie Johansson 
(C), Anette Thoresson (C), Charlotte Rosdala (C), Tobias Högborg (C), Sven 
Gunnarsson (C), Bo Herou (KD), Per Gustafsson (SD), Anna Sandegren (SD), 
Thony Blomgren (SD), Tina Malm (SD), Lars Lind (SD), Kent Gustafsson (SD), 
Per-Olof Örnsved (SD), Petra Blomgren (SD), Anette Lind (SD), Birger Hörberger 
(SD), Zofia Prokopczyk (SD) och Peter Vestlund (SD). 

Nej-röster: Sara Anheden (S), Anders Throbäck (S), Ida Bornlykke (S), Torgny 
Larsson (S), Kristin Skoog (S), Robert Buhre (S), Inger Åbonde (S), Roger Persson 
(S), Anne-Maj Råberg (S), Mona Nihlén (V), Ingrid Bergh (V) och Claes Melin (MP). 

Avstår: Anders Ahlbäck (L). 

_________ 

Beslutet skickas till:  

Inger Åbonde (S) 

Kanslichef Johan Linander 

Balanslista/Patrik Månehall  
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Kf § 59 Dnr KS 2023/248 

Svar på motion - Utökad rätt till förskola 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anse motionen besvarad. 

Ärendebeskrivning 
Sara Anheden (S) och Anders Throbäck (S) har lämnat en motion med 
följande lydelse: 
Barn vars föräldrar är föräldralediga eller arbetslösa får med nuvarande regler i 
Tomelilla kommun endast vistas i förskolan 15 timmar i veckan. Om en förälder är 
föräldraledig med ett barn så har även syskon begränsad rätt till förskola.  

15-timmarsregeln är inskriven i skollagen men kommuner kan välja att erbjuda 
barnen ökad vistelsetid. Förskolan är viktig för barnens pedagogiska utveckling. Vi 
vet att barn som tillbringar mer tid på förskolan är bättre rustade för att klara 
grundskolan. Ändå är rätten till förskola olika beroende på föräldrarnas situation.  

I Tomelilla kommun växer en del barn upp i socioekonomiskt utanförskap. Här har 
vi som kommun ett stort ansvar att jämna ut skillnaderna och ge alla barn lika bra 
förutsättningar för en bra start i livet! 

 

Socialdemokraterna i Tomelilla yrkar 

 
att Tomelilla kommun utreder förutsättningarna för att utöka alla barns 

rätt att vara i förskolan till minst 20 timmar i veckan. 

 
Förvaltningen, genom skolchef Agneta Gullstrand, föreslår att 
familjenämnden yttrar sig enligt följande: 
Om alla barn mellan 3–5 år, såväl de fristående/privata som de kommunala skulle 
erbjudas utökad vistelsetid på förskolan till 20 timmar i veckan så skulle detta 
innebära en utökad kostnad. Barnpengen bör då höjas från 60 000 kronor till 80 000 
kronor på årsbasis. Kostnadsökning blir då 880 000 kronor per år beräknat på de 
barn som i dagsläget befinner sig i verksamheten. 
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 Kommunfullmäktige 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
29 april 2024 

 

 

 

§ 59 forts. 

Om dessutom alla barn mellan 1–2 år, såväl de fristående/privata som de 
kommunala skulle erbjudas utökad vistelsetid på förskolan till 20 timmar i veckan så 
skulle även detta innebära en utökad kostnad. Barnpengen bör då höjas med från 
79 000 kronor till 105 000 kronor. Vilket blir en ökning med 1,64 miljoner kronor. 

Det kan innebära en viss ramförstärkning på några verksamheter eftersom 
förskolorna har svårt att bemanna med personal under personalens lagstadgade rast 
som börjar redan kl. 10.00. 

 

Enhet Regi 1-2 år 3-5 år 

Allegro förskola Fristående 4 4 

Eljens personalkooperativ Fristående 3 1 

Magazinets 
personalkooperativ Fristående 2 2 

Igelkottens förskola Fristående 4 2 

Nyckelpigans förskola Fristående 9 4 

  
22 13 

Fyrklöverns förskola Kommunal 3 5 

Barnens Förskola Kommunal 4 3 

Interkommunal enhet Kommunal 1 2 

Lärkans förskola Kommunal 9 6 

Utsiktens förskola Kommunal 4 3 

Västervångens förskola Kommunal 7 2 

Ängens förskola Kommunal 13 10 

    41 31 

På förskolan i Smedstorp har man provat att ge barnen utökad vistelsetid för att de 
även ska kunna vara med och äta pedagogisk lunch. Pedagogerna ser en 
språkutveckling hos dessa barn då pedagogiska samtal sker under måltiden. 

Förvaltningen anser att barn mellan 3–5 år skulle utvecklas väl genom att utöka sin 
tid i förskolan. Språkutvecklingen samt läsförståelsen skulle öka. Det finns också 
forskning som visar att de barn som går i förskola lyckas bättre genom hela sin 
skoltid.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
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§ 59 forts. 

Däremot ser inte förvaltningen att det finns pedagogiska vinster att utöka tiden i 
förskolan för 1–2 åringar då deras största behov är av omsorgskaraktär. 

Ekonomiska konsekvenser 
En utökning på cirka 1 miljon kronor på helårsbasis. 

Barnperspektivet 
Forskning visar att de barn som går i förskola och tar del av den pedagogik som finns 
där lyckas bättre genom hela sin utbildning i skolan. 

Miljöperspektivet 
Ingen direkt miljöpåverkan. 

Uppföljning 
Hösten 2025 följs ärendet upp av förvaltningen. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar anse motionen besvarad.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 45/2024, handlingsid: Ks 2024.1231. 

Tidigare behandling 
Ksau § 20/2024: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lämna motionen till förvaltningen för 
beredning och därefter till familjenämnden för yttrande. 

Ksau § 67/2024: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar överlämna ärendet till kommunstyrelsen 
utan förslag till beslut. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Ida Bornlykke (S) och Charlotte Rosdala (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

_________ 

Beslutet skickas till: 
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§ 59 forts.  

Sara Anheden (S) 

Anders Throbäck (S) 

Familjenämnden 

Balanslista/Patrik Månehall 
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Kf § 60 Dnr KS 2022/62 

Avsägelse från Anette Lind (SD) som 
ersättare i familjenämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar entlediga Anette Lind (SD) från uppdraget som 
ersättare i familjenämnden. 

Ärendebeskrivning 
Anette Lind (SD) har den 5 april 2024 inkommit med skriftlig avsägelse gällande 
uppdraget som ersättare i familjenämnden och familjenämndens myndighetsutskott. 

Sverigedemokraterna återkommer på kommande kommunfullmäktige med förslag på 
ny ersättare i familjenämnden i stället för Anette Lind (SD). 

När det gäller nämndernas utskott så är det respektive nämnd som själva väljer 
ledamöter och ersättare. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Anette Lind (SD) som ersättare i familjenämnden och ersättare i 
familjenämndens myndighetsutskott, handlingsid: Ks 2024.1034. 

_________ 

 

Beslutet skickas till:  

Anette Lind (SD) 

Familjenämnden 

Löneenheten i Ystad 

Förtroendemannaregistret/Therese Stendahl 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.

Ordförande kommunfullmäktige: Leif Sandberg

Justerare: Per Gustafsson

Justerare : Tobias Högborg

Kommunsekreterare: Thomas Lindberg
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Kopia/bekräftelse på e-signerat dokument.

Signed by: Leif Valdemar Sandberg
Date: 2024-05-05 20:18:43
BankID refno:  7e53d6f6-2d09-4fbd-809d-5c0c46230f5e

Signed by: PER GUSTAFSSON
Date: 2024-05-05 21:26:49
BankID refno:  52d48548-dbf8-465a-9df3-1bc9720dde87

Signed by: Tobias Högborg
Date: 2024-05-05 20:20:07
BankID refno:  2620871f-e829-42f1-972c-1a472ab8715e

Signed by: TOMAS LINDBERG
Date: 2024-05-06 09:57:46
BankID refno:  2c1efa86-45eb-4c65-9155-42bf3132d209
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